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Sammanfattning 
Sverige åtog sig 1990 att efterleva FN:s konvention om barnets rättigheter. Stockholms 
stad antog i september 2004 ett reviderat handlingsprogram för konventionen som ska 
gälla fram till 2008. Inom Norrmalms stadsdelsförvaltning finns FN:s barnkonvention 
införlivad i förvaltningens arbete såväl på avdelnings- som enhetsnivå, bl.a. genom lag-
stiftning och styrdokument för grundskolan och förskolan. Det finns även en barncheck-
lista som tillämpas i alla ärenden som berör barn. Ett prioriterat område när det gäller 
tillämpningen av FN:s barnkonvention har under 2005 varit att hitta mer strukturerade 
former för att tillvara synpunkter från barn och ungdomar i beslutsprocesser. En plan och 
åtgärdslista för hur detta kan uppnås har därför tagits fram.  
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom stadsmiljö- och planeringsavdelningen i samråd med barn- och 
ungdomsavdelningen. 
 
Bakgrund 
Sverige åtog sig 1990 att efterleva FN:s konvention om barnets rättigheter. En strategi för 
hur arbetet skulle genomföras antogs av riksdagen 1999. Riksrevisionen har gjort en 
utvärdering av efterlevnaden av barnkonventionen, som visat att effekten på både statlig 
och kommunal nivå har varit relativt begränsad. Bland annat hänvisas till en enkät-
undersökning som genomförts av Barnombudsmannen. Enligt denna uppger 6 % av de 
tillfrågade kommunerna att de tillämpar barnkonsekvensanalyser med utgångspunkt i 
barnkonventionen medan 20 % av kommunerna uppger att de genomgående eller ibland 
tillämpar barnchecklistor. Mot bakgrund av granskningens resultat har Riksrevisionens 
styrelse begärt att riksdagen ska hemställa hos regeringen att återkomma med förslag om 
mer precisa mål knutna till strategin samt förbättra sin redovisning av utfallet i 
förhållande till strategin.  
 
Stockholms stad antog i september 2004 ett reviderat handlingsprogram för FN:s 
barnkonvention som ska gälla fram till 2008. Handlingsprogrammet fokuserar särskilt på 
fyra artiklar, artikel 2 om alla barns lika värde och rättigheter, artikel 3 om att barnens 
bästa ska beaktas i alla beslut, artikel 6 om barns rätt till liv och utveckling och artikel 12 
om barnens rätt att komma till tals. Norrmalms stadsdelsnämnd ställde sig i sitt remissvar 
mycket positiv till programmet och delar uppfattningen att barnkonventionen ska prägla 
allt arbete som bedrivs i staden.  
 
I verksamhetsplanen för 2005 anges att förvaltningen avser återkomma till nämnden med 
en plan och åtgärdslista för att ytterligare utveckla barnkonventionens tillämpning.  
 
Förvaltningens förslag 
Inom Norrmalms stadsdelsförvaltning finns en hög medvetenhet om barnkonventionen 
och verksamheten präglas av barnkonventionens intentioner. FN:s barnkonvention finns 
införlivad i förvaltningens arbete på såväl avdelnings- som enhetsnivå, bl.a. genom lag-
stiftning och styrdokument för grundskolan och förskolan. Norrmalms stadsdelsnämnd 
har även fattat beslut om en barnchecklista som ska bifogas alla ärenden som föreläggs 
nämnden och som på något sätt berör barn och ungdomar. Checklistan har utvärderats 
vilket lett till en delvis ny utformning och tillämpning. Barnchecklistan säkerställer att 
barnperspektivet alltid beaktas i de ärenden det är aktuellt. 
 
Ett prioriterat område när det gäller tillämpningen av FN:s barnkonvention har under 
2005 varit att hitta mer strukturerade former för att tillvara synpunkter från barn och 
ungdomar i beslutsprocesser. Under året har ett försök med ”dialogmöten” inletts två 
gånger per termin. Till dessa möten inbjuds representanter för barn- och ungdoms-
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avdelningen, politiker och elever. Aktuella frågor diskuteras och dokumenteras. I de fall 
diskussionerna har lett till åtgärder har dessa återkopplats till respektive skola.  
 
Det finns även planer på att utöka ovan nämnda dialogmöte till att användas som forum 
för diskussion och information kring aktuella nämndärenden som berör skolungdomar.  
 
Förvaltningen anser också att det är önskvärt att alla chefer inom förvaltningen, vars 
verksamhet i någon mån berör barn, får stöd och vägledning när det gäller att utveckla 
barnkonventionens tillämpning i arbetet. Utifrån dessa ambitioner har en plan- och 
åtgärdslista utarbetats. 
 
Förslag till plan och åtgärdslista för att utveckla barnkonventionens tillämpning 
inom förvaltningen 
 

• De dialogmöten som inletts under 2005 fortsätter under 2006 och utvärderas 
innan beslut om en eventuell fortsättning fattas.  

 
• Under 2006 utökas dialogmötena på försök till att användas som forum för 

information och diskussion kring nämndärenden som berör elever. Försöket 
utvärderas därefter.  

 
• Under 2006 ska en utbildningsdag med medverkan av Barnombudsmannen 

anordnas för de avdelnings- och enhetschefer inom förvaltningen vars verksamhet 
i någon mån berör barn. Syftet med utbildningen är att erbjuda stöd och 
inspiration i det fortsatta arbetet med barnkonventionens tillämpning i 
verksamheterna.  

 
 


